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Spørgsmål nr. 715 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Hvordan har bemandingen i narkoafdelingen og blandt pa-
truljerende betjente på Vesterbro udviklet sig, før og efter 
bandekrigen brød ud?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet 

følgende udtalelse fra Rigspolitiet, hvortil der henvises:

”Alle afdelinger i Københavns Politi bidrager til den ekstra-
ordinære indsats på bandeområdet, hvilket betyder, at også 
personale fra Station City, som dækker Vesterbro, indgår. 
Der opretholdes det sædvanlige patruljemønster for så vidt 
angår udrykninger mv., men i sagens natur foretages der i øv-
rigt løbende en prioritering af de politimæssige opgaver.

Københavns Politi har endvidere oplyst, at ”narkotikaafdelin-
gen” ikke længere eksisterer som selvstændig enhed, men 
indgår som en del af den samlede enhed, der bekæmper orga-
niseret kriminalitet, herunder narkotikakriminalitet.

Den nævnte enhed varetager også hele bandeindsatsen, og der 
kan ikke foretages en adskillelse af de forskellige indsatser, 
idet en væsentlig del af bandemiljøerne også er stærkt invol-
veret i narkotikakriminalitet.

I øjeblikket søger Københavns Politi at friholde en enhed til 
at tage sig af den ikke umiddelbart banderelaterede narkoti-
kakriminalitet, men indsatsen skal hele tiden anskues ud fra 
den aktuelle situation, som løbende kan ændre sig.”


